
رقابت های  هشتم  هفته  اتفاق  برخلاف 
لیگ برتر، این بار عدم لغو بازی استقلال 

در لیگ، به سود این تیم شد.
به گزارش فوتبال 360، اســتقلال در بازی 
رفت مرحله یک هشــتم نهایی لیگ نخبگان 
آســیا در ورزشــگاه آزادی برابر تیم پرمهره 
النصر عربســتان به نتیجه مساوی بدون گل 
رسید تا شــانس صعودش به مرحله بعدی 
دست نخورده باقی بماند. البته که استقلال 
کار ســختی در دیدار برگشت در عربستان 

خواهد داشــت ولــی نمایش ایــن تیم در 
ورزشــگاه آزادی امیدوارکننــده بود و حالا 
نمی توان به ســادگی رقیب عربستانی را از 

پیش برنده دانست.
واکنش به باخت در داربی

اســتقلال درحالــی در دیدار برابــر النصر 
صف آرایی کــرد که می توانســت برنده این 
بازی هم باشد. نمایش خوب این تیم و میل 
هجومی بالا در کنار انگیزه بازیکنان، همگی 
دلیل روشنی بود تا استقلالِ متفاوتی در آسیا 

دیده شود. این نمایش درحالی رقم خورد که 
این تیم 4 روز قبل تر در داربی، مقابل رقیب 
سنتی اش پرســپولیس، شکست خورده بود 
و به نظر می رســید به لحــاظ روحی باید در 
وضعیت مساعدی نباشد. برخلاف انتظار، این 
تیم شــاداب به نظر رسید و با نمایشی که در 
جدال با النصر داشــت، به راحتی شکست در 

داربی را فراموش کرده بود.
سود از عدم لغو داربی

اســتقلال برای بازی هفته بیســت ویکمش 

استراحت  درخواســت  پرســپولیس  مقابل 
داشت و نمی خواست به میدان برود. مدیران 
این باشــگاه با اشــاره به مصدومــان و البته 
فشــردگی هایی بازی شان از ســازمان لیگ 
خواســتند تــا داربی به تعویــق بیفتد. عدم 
موافقت سازمان لیگ، این تیم را وادار کرد تا 
هر طور شده در داربی به میدان برود. درست 
اســت که آن ها به پرســپولیس باختند ولی 
نمایش آبی ها مقابل النصر نشان داد که عدم 
لغو داربی به ســود این تیم شده است. علاوه 
بر اینکه سرمربی جدید استقلال به شناخت 
بیشــتری از بازیکنان رسیده، آمادگی ذهنی 
و جســمی بازیکنان این تیم هم در ســطح 
ایده آلی بود. این نمایش نشان داد که برگزاری 
بازی با پرسپولیس به سود این تیم شده است.

امان از اتفاقات هفته هشتم
حالا که بازی اســتقلال پیــش از النصر لغو 
نشده و داربی برگزار شده، بد نیست ماجرای 
اتفاقات عجیب وغریبی که در هفته هشــتم 
لیــگ برتــر رخ داد و اســتقلال به مصاف 
ذوب آهــن رفت مــرور شــود. در آن روزها، 
پرسپولیس، سپاهان و تراکتور به دلیل حضور 
در آســیا، بازی هایشــان در لیگ برتر را لغو 
کردند ولی ســهراب بختیاری زاده، سرمربی 
وقت استقلال درخواست کرد تا بازی تیمش 
مقابل ذوب آهن برگزار شود. استقلال در آن 
دیدار شکست سنگینی خورد و باعث شد تا 
انتقادات زیادی متوجه تصمیم سهراب شود. 
حالا ولی شرایط برعکس شده و واضح است 
که جدال در داربی، حتی باوجود شکست این 

تیم، به سود استقلال شده است. 

ویدئویی  داور  کمــک  پــروژه  مدیر 
صحنه  دربــاره  فوتبال  فدراســیون 
مشکوک به آفســاید علی علیپور در 

دربی توضیحاتی ارائه داد.

به گزارش »ورزش سه«، جنجال ها پیرامون 
صحنه مشکوک دربی ۱0۵ همچنان ادامه 
دارد؛ جایــی که علی علیپــور در موقعیتی 
مشکوک به آفساید توپ ارسالی توسط امید 
عالیشاه را دریافت کرد و با ورود به محوطه 
جریمه با خطای ســید حســین حسینی 
سرنگون شــد تا داور نقطه پنالتی را نشان 
بدهد. محسن حکیم، مدیر پروژه کمک داور 
ویدئویی فدراسیون فوتبال، شب گذشته در 
گفتگو با برنامه فوتبــال درباره این  صحنه 
نحوه تصمیم گیــری داوران حاضر در اتاق 

وی ای آر درباره آن توضیح داد.
حکیم در خصوص زاویه نامناســب دوربین 
در ایــن صحنه گفت: اگر ما بخواهیم با این 
شــرایطی که انتظار تماشــاگر است پیش 
برویــم، باید تمــام نقاط زمیــن را دوربین 
بگذاریم که قابلیت انجام شــدن آن وجود 
ندارد و من در هیچ کجای آســیا ندیدم که 
انجام شــود و حتی در بازی های فیفا که ما 
رفتیم هم چنین چیزی وجود نداشته است.

او در ادامه گفت: برای بازی دربی سه دوربین 
بیشــتر از لیگ نخبگان استفاده می کنیم، 
چــون لطف خود باشگاه هاســت که کمک 
می کنند. باشگاه پرسپولیس در این بازی به 
مــا کمک کرد و پنج دوربین اضافه در کنار 
دوربین های بچه های صداوســیما داشتند و 
لوکیشن دوربین های  اســتفاده کردیم. در 
آفساید فقط یک دوربین می توانیم استفاده 
کنیم. شــما ببینید در بازی است و الشرطه 
تصویر چه مدلی خط کشی شده است، دقیقا 
همین تصویر بــوده و فقط در زاویه دیگری 

اتفاق افتاده اســت. بنابرایــن چیزی که در 
فوتبال ما اتفاق می افتد، همان اتفاقی است 

که در لیگ نخبگان رخ می دهد.
امید عالیشــاه با ارســال یک پاس عمقی 

زمینه ساز گل اول بازی شد.
حکیم با اشــاره به صحنه آفساید گفت: ما 
از سه دوربین به صورت تاکتیکال می توانیم 
خط آفســاید بکشــیم. دوربیــن اصلی که 
در بــازی کارش را انجــام می دهــد، این 
دوربینــی هم که خطش را ارســال کردم، 
دوربین آفساید چپ اســت. ما این صحنه 
را می توانستیم با دو دوربین ساپورت کنیم. 
یکی دوربین اصلی که آن لحظه با توجه به 
اینکه چلنجی بیــن رامین رضاییان و امید 
اتفــاق افتاده بود، تصویربــردار محترم زوم 
کــرده بود و گیرنده توپ را که آقای علیپور 
بود، نداشــت و به همین دلیل نتوانستیم با 
آن دوربین ثبت کنیــم. در نتیجه بهترین 
زاویه ای که می توانســتیم هــم زننده و هم 
گیرنده را داشته باشیم، همین تصویر است.

او در پاسخ به اینکه چرا دوربین های آفساید، 
ســایر صحنه های بــازی را دنبال می  کنند 
گفت: سیســتم هایی که دوربین را کالیبره 
می کند، دو دوربین آفســاید را نمی شناسد. 
فالو می کند چون شــاید یک زمانی دوربین 
آفساید چپ بتواند آفساید راست را تشخیص 
بدهد. مثلا در همین صحنه ما می توانیم از 
دوربین آفساید راست هم استفاده کنیم که 
متاسفانه دوربین آفساید راست هم به سمت 

زمین بوده و گیرنده ضربه را نداشته است.
مدیر پروژه کمک داور ویدیویی فدراسیون 
فوتبال  گفــت: با توجه بــه اینکه دوربین 
از بــالا تصویربــرداری نمی شــود و از بغل 
تصویربرداری می شــود، زاویــه دوربین به 
صورت ذوزنقه اســت و خطــای دید باعث 
می شــود تصور کنید آن بازیکن نزدیک تر 

اســت؛ اســتقلالی ها به ســمت خودشان 
تصور می کنند و پرسپولیســی ها به سمت 
خودشان . من اگر روی خط باشم، می توانم 
تشخیص بدهم و حالا که روی خط نیستم، 
به دستگاه اعتماد می کنیم. اگر اشتباه نکنم 
34 میلی متر در وضعیت آنساید بوده است و 

بدن روزبه جلوتر بوده است.
علی علیپور با عبور از روزبه چشــمی برای 

تیمش پنالتی گرفت.
حکیم سپس در واکنش به اظهارات نظری 
جویباری که معتقد بود با این شرایط نیازی 
نیست باشــگاه اســتقلال برای هر مسابقه 
چهار دوربین بیاورد، گفت: من از باشــگاه 
استقلال تشــکر می  کنم که بسیار پای کار 
هستند و یکی از معدود باشگاه هایی هستند 
که همیشــه درخواســت وی ای آر داشتند 
و این نشــان می دهد دنبــال فوتبال پاک 
هستند و ما به کار کردن برای مجموعه های 
این مدلی افتخــار می  کنیم. نکته مهم این 
است که در بحث آفساید خود صداوسیمای 
محترم دوربیــن دارد. این دوربین هایی که 
شما می آورید، مقداری کیفیت شان پایین تر 

است و زوایای مخالف را می گیرد.
او درباره نحوه خط کشــی در این صحنه نیز 

توضیــح داد: من خط را عمدا گذاشــتم تا 
ببینید از کجای بدن گرفته می شود و بیننده 
متوجه شود دستگاه از کجای بدن را گرفته 
اســت. دقیقا کتف آقای چشــمی که هند 
محسوب نمی شود، آفساید را پر کرده است، 
اما زاویه دوربین به صورت ذوزنقه اســت و 
خطای دید وجــود دارد. البته دوربین های 
ما ســینک بود و ما جایگاه آقای علیپور را 
باید با دوربین عزیزانی که مقابل داور چهارم 
نشسته اند هم چک کردیم، اما در این زاویه 
نیفتاده بود و نمی توانستیم تشخیص بدهیم، 
دوربین باید دقیقا روی خط باشــد. بهترین 
زاویه ای که برای خط کشی داشتیم، همین 

زاویه بوده است.
حکیم درباره سیســتم تمــام اتوماتیک که 
در اروپا اســتفاده می شــود، گفت: فقط در 
انگلیس اجرا می شود که ما برای اجرای هر 
نیمه به ۱۸ دوربین احتیاج داریم که خیلی 
هزینه بر و سنگینی است. آن اتومات است و 
هوش مصنوعی ورود می کند و کامل انجام 

می دهد.
تصویر فریز شده مدنظر محسن حکیم که به 
گفته او اثبات کننده پرشدن آفساید توسط 

چشمی است.

چه خوب که بازی با پرسپولیس لغو نشد

ورق به سود استقلال برگشت

کتف روزبه جلوتر بود و آفساید را پر کرد

علیپور، آن ساید، 34 میلی متر!

تیم داری آبی پوشان سابق در لیگ برتر و یک

ایمان گودرزی؛ یکی از تیم هایی که این روزها سرمربیان زیادی تحویل فوتبال 
ایران داده است آبی های پایتخت هستند.

اســتقلالی ها در عرصه مربیگری فعالیت قابل توجهی دارند و در حال حاضر از 
جمع آبی پوشان، مربیان زیادی در لیگ برتر فوتبال کشورمان و همچنین لیگ 
دسته اول فوتبال آزادگان در تیم های مختلف روی نیمکت نشسته اند و هدایت 
تیم ها را برعهده دارند. به طور حتم در بین این تیم ها، مربیان موفق و ناکام هم 
وجود دارد و البته به نظر می رســد حضور مربیان آبی پوش در فوتبال کشورمان، 

پررنگ تر از سایر تیم ها به چشم می خورد.
  رحمتی در منطقه خطر

مهــدی رحمتی بعد از کســب موفقیت هایی در عرصه مربیگری در بیســت و 
چهارمین دوره لیگ برتر روی نیمکت هوادار نشست و با ناکامی هایی که در این 
تیم وجود داشــت، نیمکت این تیم را ترک و بعد از چند روز هدایت شمس آذر 
قزوین را برعهده گرفت هر چند یکی دو هفته ابتدایی حضور رحمتی در قزوین 
برای شمس آذر خوب پیش رفت، اما کم کم باز هم ناکامی سراغ رحمتی و تیمش 
آمد و حالا در پایان هفته بیست و یکم رقابت ها، شمس آذر با هدایت او در منطقه 
خطرناکی است و فعلًا یکی از تیم های سقوط کننده به حساب می آید، مگر اینکه 
در هفته های آتی شمس آذر قزوین و رحمتی بتوانند نتایج بهتری را کسب کنند.

 تجربه تلخ لیگ برتری روانخواه
امید روانخواه آبی پوش ســابق استقلالی ها، قبل از حضور در لیگ برتر، با پیکان 
شــرایط خوبی را در لیگ دسته اول کشورمان داشت. اما بعد از جدایی رحمتی 
راهی لیگ برتر شــد و هدایت تیم هوادار را برعهده گرفــت. هوادار با روانخواه 
بازی های بهتری را به نمایش گذاشــت و امتیازاتی را هم کســب کرد، اما این 
امتیازهــا آنقدر نبود کــه بتواند هوادار را از قعرجدول جــدا کند. هوادار فعلًا با 
روانخواه یکی از تیم های سقوط کننده به شمار می رود و به نظر می رسد که این 
تیم و روانخواه شرایط سختی برای ماندن در لیگ برتر دارند و شانس آنها بسیار 

کم است و فرصت زیادی برای آنها وجود ندارد.
پیروز در آستانه صعود

تیم فجرسپاسی بعد از سال ها دوری از لیگ برتر فوتبال کشورمان در این دوره 
از رقابت ها با هدایت پیروز قربانی توانســته بهترین عملکرد را داشته باشد. این 
تیم با بردهای متوالی توانسته نه تنها در صدر جدول رده بندی دسته اول فوتبال 
کشورمان قرار بگیرد، بلکه فاصله خوبی هم از سایر مدعیان دارد و می توان گفت 
که یکی از شــانس های اصلی صعود به لیگ برتر، فجر سپاسی قربانی است. این 
تیم از 23 بازی 4۵ امتیاز کسب کرده و فعلًا فاصله ۵ امتیازی با تیم دوم جدول 
دارد. فجر با پیروز قربانی باقدرت نشان داده و به نظر می رسد که از الان می توان 

آنها را در لیگ برتر دید.
 کمالوند در میان استقلالی ها

هرچند فراز کمالوند در قامت بازیکن در بین آبی پوشــان نبوده، اما این سرمربی 
سابقه مربیگری در استقلال را دارد و سال های گذشته بارها، تیم های لیگ یکی 
را به جمع لیگ برتری ها هدایت کرده است. کمالوند حالا با صنعت نفت آبادان 
در رده دوم جدول رده بندی لیگ دسته اول فوتبال کشورمان است و امیدوارتر از 
بقیه تیمها به حضور در لیگ برتر، به کارش ادامه می دهد. صنعت نفت آبادان 40 
امتیازی است و البته یک بازی کمتر دارد که در صورت موفقیت در بازی معوقه 

خود، می تواند به یکقدمی صدر جدول و صعود به لیگ برتر برسد.
 چه می کند آقا سیروس

سرویس دین محمدی بعد از خروج روانخواه از پیکان هدایت این تیم را برعهده 
گرفته و اتفاقاً این تیم فعلًا یکی از شــانس های صعود به لیگ برتر به حســاب 
می آید. شاگردان ســیروس دین محمدی با 3۸ امتیاز و یک بازی کمتر در رده 
چهارم جدول هستند و شانس خوبی برای صعود دارند، در صورتی که آنها بازی 
معوقه خود را با موفقیت پشت ســر بگذارنــد، می توانند با 4۱ امتیاز به رده دوم 

برسند.
 مرد پرحاشیه در شهربابک

محمود فکری یکی از پیشکسوتان آبی پوشان که سابقه خوبی در رساندن تیم ها 
به لیگ برتر دارد، در این فصل از رقابت های لیگ دســته اول فوتبال کشورمان 
هدایت مس شــهربابک را برعهده گرفته است. او با این تیم با 33 امتیاز در رده 
هفتم جدول است و ظاهراً مسی ها از نتایج تیمشان راضی هستند و البته تلاش 
دارند با حمایت های بیشتر بتوانند نتایج بهتری را هم کسب کنند، شاید فکری 

برنامه ریزی خاصی برای صعود مس شهربابک برای فصل آینده داشته باشد.
امیدهای پاشا در کرمانشاه

مهدی پاشازاده در روزهایی که از جمع استقلالی ها دور است، هدایت تیم بعثت 
کرمانشاه را برعهده گرفته است. هرچند بعثت کرمانشاه فعلًا ادعایی برای صعود 
بــه لیگ برتر ندارد، اما با 29 امتیاز در میانه جدول رده بندی لیگ دســته اول، 
توانسته نتایج نسبتاً خوبی را کسب کند و امیدوار به روزهای آینده است. پاشازاده 
به خوبی توانســته اوضاع بعثت را سروسامان و این تیم را از منطقه خطر نجات 

دهد. پاشازاده یکی از مربیان آینده دار فوتبال ایران محسوب می شود.
صعود انفجاری نفت و گاز با مرفاوی

تیم نفت و گاز گچساران وضعیت بسیار بدی در این دوره از رقابت های لیگ دسته 
اول فوتبال کشورمان داشت، تا اینکه صمد مرفاوی بعد از مدت ها غیبت هدایت 
ایــن تیم را بر عهده گرفت تا نفت وگاز گچســاران صعودی انفجاری در جدول 
رده بندی داشته باشــد. مرفاوی با هدایت نفتی های گچساران این تیم را تا رده 
یازدهم جدول رده بندی بالا آورده و از منطقه سقوط نجات داده است و شاید این 
سرمربی سابق استقلال در اندیشه صعود تیمش به لیگ برتر در فصل آینده باشد.

استقلالی ها می روند؛ استقلالی ها می آیند
با این اوصاف به نظر می رسد دو تیم شمس آذر قزوین با هدایت رحمتی و هوادار 
با هدایت روانخواه از جمع لیگ برتری ها خارج شده و در حال حاضر سه تیم لیگ 
یکی با هدایت مربیانی مثل پیروز قربانی، فراز کمالوند و سیروس دین محمدی 
شــانس صعود به لیگ برتر را دارند. در مجموع باید گفت که استقلالی ها بعد از 
پایان دوران بازیکنی، فعالیت بیشتری در عرصه مربیگری دارند و البته مثل همه 

مربیان موفقیت ها و ناکامی هایی نیز داشته اند.

گزارش

۲ ستاره مادریدی ها در آستانه تمدید قرارداد

وینیسیوس جونیور و جود بلینگام، دو ستاره برزیلی و انگلیسی رئال مادرید در 
آستانه تمدید قرارداد با این تیم قرار دارند.

به گزارش ایســنا، در ماه های اخیر خبرهای زیادی دربــاره تمدید یا جدایی 
وینیســیوس جونیور از رئال مادرید شنیده می شد اما این بازیکن در مصاحبه 

اخیر خود اعلام کرد که تمایل دارد مدت زیادی در این تیم بماند.
وینیسیوس جونیور گفت: به زودی مساله تمدید قراردادم حل می شود. من تا 
ســال 202۷ قرارداد دارم. زمان زیادی دارم و نیازی نیست که کارها را سریع 

انجام دهیم. فلورنتینو پرس به من اعتماد دارد و من نیز به او اعتماد دارم.
همچنین خبرگزاری AS، در خبری مدعی شــد کــه رئال مادرید قصد دارد 
قرارداد بلینگام را تمدید کند. قرارداد فعلی بلینگام تا سال 2029 اعتبار دارد.

خارجی

75 هزار تماشاگر 
در ورزشگاه 74 هزار نفری!

تعداد تماشاگران حاضر در ورزشگاه آزادی برای تماشای بازی 
استقلال – النصر محلی جدی برای بحث است.

به گزارش فوتبال 360، اســتقلال در شــرایطی در مرحله 
یک هشــتم نهایی لیگ نخبگان آســیا به مصاف النصر در 
ورزشــگاه آزادی رفــت که رکورد حضور تماشــاگران برای 
ســومین بار در این لیگ به دست نمایندگان ایران، شکسته 
شد. پیش از این استقلال یک بار در مرحله گروهی این رکورد 
را ازآن خود کرد و سپس در همان مرحله و در آخرین دیدار، 
پرســپولیس در جدال با النصر عربستان، رکورد استقلال را 
شکست. برای بازی پرسپولیس مقابل النصر تعداد تماشاگران 
حاضر در ورزشگاه ۷0 هزار و 3۵0 نفر اعلام شد که با توجه 
به خالی بودن صندلی های پشت دروازه جنوبی، آن عدد هم 
غیرواقعی به نظر می رسید که پیش از این در گزارشی به آن 

پرداخته شد.
75 هزار تماشاگر در ورزشگاهی

 با گنجایش 74 هزارنفر
حالا قسمت عجیب داستان مربوط به بازی استقلال و النصر 
اســت که تعداد اعلامی تماشــاگران هنوز هم عجیب تر از 
تماشاگران حاضر در دیدار پرسپولیس – النصر است. فارغ از 
مباحث پیش پا افتاده ای که بخواهد این گزارش را به سمت 
مباحث هواداری ببرد، باید با اســتناد به فکت های موجود، 
این عدد اعلامی مورد بررسی قرار بگیرد. برای بازی استقلال 
به طور رســمی عنوان شــد که تعداد تماشاگران حاضر در 
ورزشــگاه ۷۵ هزار و ۱30 نفر است. این عدد از اساس ایراد 
دارد چرا که کلا گنجایش ورزشــگاه آزادی ۷4 هزار و 3۷9 
نفر است! پس چطور در ورزشگاهی که گنجایش آن ۷4 هزار 
نفر است، ۷۵ هزارنفر حضور داشته اند؟ آن هم در شرایطی که 
تعداد زیادی از ســکو ها به دلیل تعمیرات خالی از تماشاگر 
بوده و تازه طبق عرف، فاصله ای هم بین جایگاه تماشاگران 

زن با جایگاه های مجاور ایجاد می شود.
حداقل 16 هزار صندلی خالی بود

برای بازی پرســپولیس مقابل النصــر، فقط جایگاه جنوبی 
پشــت دروازه خالی بود ولی برای بازی استقلال با نماینده 
عربستان، علاوه بر جایگاه جنوبی، جایگاه شمالی هم خالی 
بود. پس به این ترتیب، در مقایســه با دیدار آسیایی قبلی، 
سکوهای بیشتری در دست تعمیر قرار گرفته بود. حالا برای 
رســیدن به این تعداد سکوی خالی باید سری به ماه ها قبل 
زد و خبر رسمی فدراســیون فوتبال رو پس از بازسازی در 
ضلع غربی مورد بررســی قرار داد. اول اینکه افسانه ورزشگاه 
۱00 هزارنفری، سال ها و پس از نصب صندلی روی سکوهای 
سیمانی به پایان رسیده. زمانی که سکوهای ورزشگاه آزادی 
صندلی شد، گنجایش این ورزشگاه ۷۸ هزار و 400 صندلی 
شد. البته که این گنجایش، مربوط به قبل از بازسازی ضلع 
غربی است. پس از این بازسازی، فدراسیون فوتبال ایران به 
طور رسمی، گنجایش ورزشگاه آزادی را ۷4 هزار و 3۷9 نفر 
اعلام کرد. به این ترتیب، حتی اگر هیچ صندلی در ورزشگاه 
آزادی برای تماشای بازی خالی نماند، بیش از ۷4 هزار 3۷9 
نفر امکان حضور در ورزشــگاه نیست. حالا با احتساب ورود 
غیرقانونی و فشردگی در طبق بالا، شاید یکی 2 هزار نفر به 
این فهرست اضافه شود. باوجود این، در دست تعمیر بودن دو 
ضلع جنوبی و شمالی و از دسترس خارج شدن صندلی های 
این سکوها، نه تنها نمی شود بیش از ۷4 هزارنفر در ورزشگاه 
حاضر باشند، بلکه دست کم ۱6 هزار صندلی هم از دسترس 
خارج می شــود. حتی اگر پذیرفته شــود که فاصله ای بین 
جایگاه زنان با سایر جایگاه ها نبوده که هست، ۱6 هزارصندلی 
از گنجایش کلی این ورزشگاه که ۷4 هزارنفر اعلام شده، باید 
کسر شود. به این ترتیب، روشن است که در خوش بینانه ترین 
حالت ممکن فقط ۵۸ هزارنفر امکان حضور در ورزشــگاه و 
تماشــای بازی از نزدیک را داشته اند. عددی که البته با عدد 
اعلامی فاصله زیادی دارد و مشخص نیست چه جادوگری از 
سوی مسئولان فدراسیون فوتبال ایران انجام شده که بیش از 

گنجایش ورزشگاه، تماشاگر در آزادی حاضر بوده اند. 

چرا لیگ برتر والیبال
باید 14 تیمی شود؟

با توجه به شــرایط والیبال ایران، لازم و ضروری است لیگ 
برتر والیبال از فصل آینده به صورت ۱4 تیمی برگزار شود. 
به گزارش ایرنا، به طور قطع لیگ برتر والیبال نقشی حیاتی 
در توســعه و پیشرفت این ورزش در کشــور دارد. اهمیت 
لیــگ نه تنها به دلیــل فراهم کردن بســتری برای رقابت 
تیم ها اســت، بلکه به دلیل افزایش سطح کیفی بازیکنان و 
ایجاد فرصت های جدید برای مربیان و اســتعدادهای جوان 
نیز بسیار مهم است. یکی از راه های ارتقاء سطح فنی لیگ، 
افزایش تعداد تیم ها به ۱4 تیم در فصل آینده اســت. این 
تصمیم می تواند تاثیرات مثبتی بر والیبال ایران داشته باشد. 
با افزایش تعداد تیم ها، تعداد بازی ها نیز بیشتر می شود که به 
سود بازیکنان و تیم ها است. بازیکنان بیشتری در مسابقات 
رسمی شرکت می کنند و تجربیات گرانبهایی کسب می کنند 

که در نهایت به نفع تیم ملی ایران خواهد بود. 
یکی از دلایلی که باید لیگ ۱4 تیمی شــود، جلوگیری از 
ســقوط تیم های با پتانسیل بالاســت. تیم هایی مانند مس 
رفسنجان و گیتی پســند که به دسته یک سقوط کرده اند، 
می توانند با بقا در لیگ برتر به رشد و توسعه بیشتری دست 
یابند و به بازیکنان جوان خود فرصت های بیشــتری برای 
پیشــرفت بدهند. ضمن اینکه بیشتر شــدن تعداد بازی ها 
و تیم ها به جذب اسپانســرهای بیشتر و حمایت های مالی 
گسترده تر کمک می کند. این موضوع در بهبود زیرساخت ها 
و امکانات ورزشی و نیز به توسعه باشگاه ها و بازیکنان تاثیر 
زیادی دارد. نکته پایانی این که افزایش تعداد تیم ها به ۱4 
تیم در لیــگ والیبال ایران، تاثیرات مثبتی بر روی کیفیت 
بازی ها، رشــد بازیکنان و توســعه ورزش والیبال در کشور 
خواهد داشت. باید امیدوار بود مسئولان فدراسیون والیبال 
با توجه به اهمیت این موضوع، تصمیمات مناســبی در این 
خصوص اتخاذ کنند تا شاهد پیشرفت بیشتر والیبال ایران 

باشیم.

نگاه

والیبال
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از کسانی  مادرید  رئال  سرمربی سابق 
شــک  ام باپه  کیلیان  موفقیت  به  که 
داشتند انتقاد کرد و کارلو آنچلوتی را 

بهترین مربی جهان خواند.

به گزارش ایســنا، کیلیان ام باپه تابســتان 
گذشــته راهی رئال مادرید شد و نخستین 
فصــل حضــورش را در این تیم ســپری 
می کنــد. فوق ســتاره فرانســوی در رئال 

قهرمان ســوپرکاپ اروپا و جام بین قاره ای 
شده است و همچنان می خواهد با این تیم 

به افتخارات بیشتری برسد.
با این حال شــروع آرام ام باپه در رئال باعث 
شد خیلی ها به توانمندی هایش شک کنند.

فابیو کاپلو با اشاره به وضعیت کیلیان ام باپه 
گفت: کیلیان بازیکن بزرگی است. سه ماه 
طول کشــید تا بفهمد رئال  مادرید چطور 

بازی می کند. 
خیلی هــا از او انتقــاد کرده اند اما منتقدان 
چیزی نمی دانســتند و حرف های مزخرفی 
زده انــد و حــالا می بینید کــه او بازیکنی 

فوق العاده و سطح بالاست.
یکی از اصلی ترین چهره هایی که مســبب 
تغییــر وضعیت ام باپه در رئال  شــد، کارلو 

آنچلوتی است. 
دن فابیــو، دن کارلو را بهترین مربی جهان 
نامید. ســرمربی ســابق رئال  مادرید گفت: 
کارلو فوتبال را می شناســد. می داند چگونه 
بازیکنان را در زمیــن قرار دهد و بازیکنان 

برای او فــداکاری می کننــد. او به کیلیان 
هم کمک زیــادی کرده اســت. مهم ترین 
چیــز درباره آنچلوتی این اســت که خیلی 
خوب می داند داشــته هایش چیستند و چه 
ویژگی هایــی دارند و بر مبنای آنها هدفش 

را تعیین می کند.
کاپلو که دو بار در سال های ۱99۷ و 200۷ 
به عنوان سرمربی با رئال قهرمان لالیگا شد، 
در پایان در پیش بینی اش از وضعیت فصل 
جاری گفت: لالیگا بسیار نزدیک و حساس 
شده اســت؛ هم برای هواداران و هم برای 
تیم های مدعی. هر بازی تا پایان فصل مهم 
است. شخصا فکر می کنم رئال مادرید این 

فصل قهرمان شود.
دن فابیون در پایان بار دیگر مقایسه لامینه 
یامال و لیونل مسی را کم اهمیت جلوه داد 
و افزود: لامینه در حال انجام کارهای بسیار 
عالی است. او را مســی جدید می نامند اما 
او به ســطح لئو نمی رسد چون نبوغ مسی 

را ندارد.

 یامال به مسی نمی رسد چون نبوغش را ندارد

ایران میزبان مسابقات واترپلو جام باشگاه های آسیا جلالی به بازی برگشت با النصر می رسد
میزبانی مســابقات واترپلو 
به  آسیا  باشــگاه های  جام 

ایران رسید.
به گزارش ایرنا، مسابقات واترپلو 
جام باشگاه های آسیا از چهار تا 
هشت می 202۵ مطابق با ۱4 تا 
۱۸ اردیبهشت ماه سال ۱403، 

در تهران برگزار خواهد شد.
اســتخر  در  مســابقات  ایــن 

بین المللی 9 دی تهران برگزار می شود و پالایش نفت آبادان قهرمان و دانشگاه آزاد تهران 
نایب قهرمان سی  چهارمین دوره لیگ برتر واترپلو به عنوان نماینده ایران در این رقابت ها 

حضور خواهند داشت.

می تواند  اســتقلال  بازیکن 
تیمش را در دیدار برگشت با 

النصر همراهی کند.
به گزارش ایسنا، ابوالفضل جلالی 
بازیکن تیم اســتقلال مشــکلی 
برای همراهی این تیم در دیدار 
برگشــت مقابل النصر عربستان 

ندارد.
جلالی که در چند بازی گذشته 

به دلیل آسیب دیدگی نتوانســت استقلال را همراهی کند می تواند در صورت صلاحدید 
کادر فنی آبی پوشان مقابل النصر به میدان برود. دیدار تیم های استقلال و النصر دوشنبه 

هفته آینده در ریاض مقابل یکدیگر به میدان خواهند رفت.


